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Protokół z posiedzenia Rady Naukowej Instytutu Biologii US, 02.02.2024, godz. 09:00

W dniu 02.02.2024 odbyło się posiedzenie Rady Naukowej Instytutu Biologii US, 

przeprowadzone w trybie stacjonarnym. W posiedzeniu wzięło udział 12 członków Rady 

Naukowej, co stanowiło quorum. W pierwszej części posiedzenia odbyło się spotkanie z 

przedstawicielami Władz Rektorskich - Panem prof, dr hab. Waldemarem Tarczyńskim, JM 

Rektorem US oraz Panią dr hab. Kingą Flagą-Gieruszyńską, prof. US, Prorektorem ds. 

Organizacji. Na początku posiedzenia Przewodnicząca RN powitała zebranych i poprosiła o 

zabranie głosu JM Rektora US.

Pan Rektor powitał zebranych i przedstawił kalendarz wyborczy. Następnie 

przypomniał członkom Rady Naukowej, że przed posiedzeniem została przesłana prezentacja 

z dokonaniami mijającej kadencji, a dzisiejsze spotkanie będzie poświęcone planom na 

kolejną, czyli lata 2024-2028. Podczas wystąpienia JM Rektor poruszył zagadnienia związane z 

planami dot. nauki i badań naukowych, kształcenia oraz rozwoju usług edukacyjnych, 

współpracy międzynarodowej, działań na rzecz studentów i doktorantów, działań na rzecz 

pracowników uczelni, także dotyczących infrastruktury i finansów.

Po wystąpieniu Pana Rektora głos zabrał Pan dr hab. Łukasz Jankowiak, prof. US z 

pytaniem o współdzielenie dokumentów dot. współpracy badawczej z osobami spoza US. Pani 

Prorektor ds. Organizacji zapowiedziała, że ta kwestia zostanie rozwiązana.

Następnie głos zabrał Dyrektor Instytutu Biologii z pytaniem o wniosek Instytutu dot. 

stworzenia Wydziału Biologii. Pan Rektor zapowiedział, że odpowiednia inicjatywa 

ustawodawcza zostanie podjęta na początku przyszłej kadencji.

Drugie pytanie ze strony Pana Dyrektora dotyczyło możliwości dalszego zatrudniania 

pracowników, którzy zostali przyjęci do pracy w związku z realizacją projektów po zakończeniu 

ich realizacji, w celu utrzymania trwałości projektu. JM Rektor poprosił, aby takie prośby 

uwzględniać na etapie rekrutacji.

Ostatnie pytanie ze strony Pana prof, dr hab. inż. Roberta Czerniawskiego dotyczyło 

problemów związanych z dostosowaniem programów studiów do ogólnopolskiej sytuacji 

związanej z kierunkami biologicznymi. Pan Rektor poprosił o pismo z opisaniem problemu i 

analizą porównawczą.

Następnie głos zabrała Pani prof, dr hab. Agnieszka Popiela wyrażając troskę o dalsze losy 

herbarium.



Głos ponownie zabrał Pan dr bab. Łukasz Jankowiak, prof. US poruszając kwestię ewaluacji i 

punktów dla czasopism. Pan Rektor w odpowiedzi poprosił o zgłaszanie w trybie pilnym 

propozycji dot. tych zagadnień. Na tym zakończyła się pierwsza część posiedzenia.

Następnie, w związku z nieobecnością 2 członków komisji skrutacyjnej, 

Przewodnicząca RN zarządziła głosowanie nad komisją skrutacyjną. Zaproponowano by jedyny 

obecny członek stałej komisji, Pan dr Tomasz Krepski, został przewodniczącym, a do składu 

dodać Panią dr Alicję Trzeciak-Ryczek oraz Pana dr Łukasza Sługockiego. Rada Naukowa 

jednomyślnie wybrała komisję skrutacyjną w zaproponowanym składzie.

Przewodnicząca RN przestawiła członkom Rady porządek obrad, poinformowała o 

dodaniu punktów związanych ze zniesieniem dotychczasowej oraz powołaniu nowej 

instytutowej komisji ds. nagród i odznaczeń. Następnie zapytała czy są jakieś uwagi w sprawie. 

W związku z brakiem wypowiedzi Pani dr hab. Lidia Skuza, prof. US zarządziła głosowanie w 

sprawie zatwierdzenia porządku obrad. W głosowaniu jawnym Rada Naukowa Instytutu 

jednomyślnie przyjęła porządek obrad.

1) Sprawy naukowe - przewody doktorskie

Podjęcie uchwał w sprawie wyznaczenia recenzentów rozprawy doktorskiej mgr Barbary 

Wąsowicz

Przewodnicząca RN przedstawiła zebranym sylwetki proponowanych recenzentów:

1) prof, dr hab. Tadeusza Malewskiego z Instytutu Zoologii PAN,

2) dr hab. Mirosławy Dabert, prof. U AM z Uniwersytetu Adama Mickiewicza w Poznaniu,

3) prof, dr hab. Adama Makowskiego z Uniwersytetu Szczecińskiego,

4) prof, dr hab. Adama Mackiewicza z Uniwersytetu Wrocławskiego.

Pani dr hab. Lidia Skuza, prof. US przypomniała także zebranym tytuł rozprawy: Polimorfizm 

regionu kontrolnego mitochondrialnego DNA mieszkańców woj. zachodniopomorskiego w 

kontekście powojennej historii regionu.

Przewodnicząca RN zapytała poprosiła o zabranie głosu w sprawie.

W związku z brakiem wypowiedzi zostało zarządzone głosowanie tajne.

W wyniku głosowań podjęto uchwały:

• nr 2/2024, w której powołano prof, dr hab. Tadeusza Malewskiego na recenzenta 

rozprawy doktorskiej mgr Barbary Wąsowicz, 



nr 3/2024, w której powołano dr hab. Mirosławę Dabert, prof. UAM na recenzenta 

rozprawy doktorskiej mgr Barbary Wąsowicz.

2) Sprawy osobowe

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej kandydatów na członków komisji 

oceniającej przeprowadzającej w 2024 r. oceny okresowe nauczycieli akademickich 

zatrudnionych w Instytucie Biologii

Przewodnicząca RN przedstawiła zebranym propozycję kandydatów do komisji:

1) dr hab. Paulina Niedźwiedzka-Rystwej, prof. US,

2) dr hab. Łukasz Jankowiak, prof. US,

3) dr Alicja Trzeciak-Ryczek,

4) dr Łukasz Sługocki.

Następnie Pani Profesor wyjaśniła, że z wskazanych przez RN kandydatów do ostatecznego 

składu komisji zostaną w dalszym procedowaniu wybrane 3 osoby. Wobec braku dalszych 

wypowiedzi w sprawie Przewodnicząca RN zarządziła głosowania.

W wyniku głosowań podjęto uchwały:

• nr 4/2024, w której pozytywne zaopiniowano dr hab. Łukasza Jankowiaka, prof. US 

jako kandydata na członka komisji oceniającej przeprowadzającej w 2024 r. oceny 

okresowe nauczycieli akademickich zatrudnionych w Instytucie Biologii,

• nr 5/2024, w której pozytywne zaopiniowano dr hab. Paulinę Niedźwiedzką-Rystwej, 

prof. US jako kandydata na członka komisji oceniającej przeprowadzającej w 2024 r. 

oceny okresowe nauczycieli akademickich zatrudnionych w Instytucie Biologii,

• nr 6/2024, w której pozytywne zaopiniowano dra Łukasza Sługockiego jako 

kandydata na członka komisji oceniającej przeprowadzającej w 2024 r. oceny 

okresowe nauczycieli akademickich zatrudnionych w Instytucie Biologii,

• nr 7/2024, w której pozytywne zaopiniowano dr Alicję Trzciak-Ryczek jako kandydata 

na członka komisji oceniającej przeprowadzającej w 2024 r. oceny okresowe 

nauczycieli akademickich zatrudnionych w Instytucie Biologii.



Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia i poparcia kandydatury prof, dr hab. Waldemara 

Tarczyńskiego do objęcia funkcji rektora Uniwersytetu Szczecińskiego na kadencję 2024 - 2028 

Wobec braku kolejnych wypowiedzi w sprawie Pani dr hab. Lidia Skuza, prof. US 

zarządziła głosowanie.

W wyniku głosowań podjęto uchwałę nr 8/2024, w której zgłoszono i poparto kandydaturę 

prof, dr hab. Waldemara Tarczyńskiego do objęcia funkcji rektora Uniwersytetu Szczecińskiego 

na kadencję 2024-2028.

Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia komisji ds. nagród i odznaczeń w Instytucie Biologii 

Uniwersytetu Szczecińskiego

Ze względu na to, że dyskusję w tym temacie wyczerpano podczas spotkań Instytutu 

poprzedzających posiedzenie, Przewodnicząca RN zarządziła głosowanie.

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr 9/2024, w której zniesiono komisję ds. nagród i 

odznaczeń w Instytucie Biologii Uniwersytetu Szczecińskiego.

Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji ds. nagród i odznaczeń w Instytucie Biologii 

Uniwersytetu Szczecińskiego

Przewodnicząca RN odczytała nazwiska osób, które zgłosiły się na członków komisji ds. 

nagród i odznaczeń w Instytucie Biologii:

1) prof, dr hab. inż. Robert Czerniawski,

2) dr hab. Wioleta Dudzińska, prof. US,

3) dr Ewa Filip,

4) dr hab. Beata Hukowska-Szematowicz, prof. US,

5) dr hab. Łukasz Jankowiak, prof. US,

6) dr hab. Paulina Niedźwiedzka-Rystwej, prof. US,

7) dr Agata Poniewierska-Baran,

8) prof, dr hab. Agnieszka Popiela,

9) dr hab. Beata Tokarz-Deptuła, prof. US,

10) dr hab. Beata Wodecka, prof. US

Podczas dyskusji zwrócono uwagę, że z zespołu immunologii doświadczalnej i immunobiologii 

chorób zakaźnych i nowotworowych zgłoszono dwie osoby. Ze względu na to, że z pozostałych 

zespołów zgłoszono tylko po 1 kandydacie, zdecydowano aby takie rozwiązanie zastosować 



również w tym przypadku. Kandydatem zespołu pozostała dr hab. Paulina Niedźwiedzka- 

Rystwej, prof. US.

Następnie Przewodnicząca RN zarządziła głosowanie.

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr 10/2024, w której powołano komisję ds. nagród i 

odznaczeń w Instytucie Biologii Uniwersytetu Szczecińskiego w składzie:

1) prof, dr hab. inż. Robert Czerniawski,

2) dr hab. Wioleta Dudzińska, prof. US,

3) dr Ewa Filip,

4) dr hab. Beata Hukowska-Szematowicz, prof. US,

5) dr hab. Łukasz Jankowiak, prof. US,

6) dr hab. Paulina Niedźwiedzka-Rystwej, prof. US,

7) prof, dr hab. Agnieszka Popiela,

8) dr hab. Beata Tokar-Deptuła, prof. US,

9) dr hab. Beata Wodecka, prof. US

3) Sprawy organizacyjne

Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania realizacji przez dyrektora instytutu strategii 

Instytutu Biologii Uniwersytetu Szczecińskiego w roku 2023

Głos zabrał Dyrektor Instytutu, który omówił sprawozdanie, ze szczególnym 

podkreśleniem różnic względem planu przesłanego członkom RN - dodano m. in. Dodatkowe 

informacje w temacie złożonych grantów badawczych. Następnie Pan dr hab. Łukasz 

Jankowiak, prof. US omówił pierwszą część sprawozdania dot. publikacji. Poinformował m. in. 

zebranych o fakcie, że w tym momencie 70% slotów przypadających dla Instytutu jest już 

zapełnionych, w tym 60% z nich publikacjami za 140 punktów i wyżej.

Wobec braku dalszych wypowiedzi Przewodnicząca RN zarządziła głosowanie jawne.

W wyniku głosowania podjęto uchwałę, w której pozytywnie zaopiniowano realizację przez 

dyrektora instytutu strategii Instytutu Biologii Uniwersytetu Szczecińskiego w roku 2023



4) Sprawy bieżące i wolne wnioski

Na początku tego punktu Przewodnicząca RN poinformowała zebranych o tym, że na 15 

lutego br. planowane są 2 posiedzenia RN:

1) o godz. 10:00 nadzwyczajne posiedzenie: obrona rozprawy doktorskiej mgr Aleksandry 

Bańkowskiej,

2) o godz.13:00 posiedzenie RN związane z postępowaniem habilitacyjnym dra Łukasza 

Sługockiego.

Następnie głos zabrał Dyrektor Instytutu, który zaproponował, aby przywrócić instytutowe 

seminaria doktorskie, w czasie których doktoranci będą mieli okazję zaprezentować swoje 

badania, a pracownicy Instytutu będą mieli możliwość wspomóc ich swoimi spostrzeżeniami i 

wskazówkami.

Następnie Pan Dyrektor zapowiedział, że w maju prawdopodobnie będzie znana wysokość 

środków jakie zostaną przeznaczone na utworzenie planowanego muzeum. Doktor Tomasz 

Krepski wyjaśnił procedurę związaną z przekazaniem eksponatów do muzeum z Muzeum 

Narodowego w Szczecinie.

5) Zatwierdzenie protokołów z posiedzeń Rady Naukowej w dniach 14.12.2023 r. oraz 

11.01.2024 r.

Pani dr hab. Lidia Skuza, prof. US przedstawiła zmiany zgłoszone po przekazaniu projektów 

protokołów do członków RN. Następnie zapytała czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie. W 

związku z brakiem wypowiedzi w sprawie Przewodnicząca Rady Naukowej zarządziła 

głosowanie w sprawie zatwierdzenia protokołu z posiedzenia Rady Naukowej w dniu 

14.12.2023 r. W głosowaniu jawnym Rada Naukowa zatwierdziła protokół. Następnie 

Przewodnicząca RN zarządziła głosowanie w sprawie zatwierdzenia protokołu z posiedzenia 

Rady Naukowej w dniu 11.01.2024 r. W głosowaniu jawnym Rada Naukowa zatwierdziła 

protokół.

Na tym wyczerpano porządek obrad. Na zakończenie Pani dr hab. Lidia Skuza, prof. US 

podziękowała zebranym za uczestnictwo w posiedzeniu.

Protokołowała 

Katarzyna Maik

Przewodnicząca Rady Naukowej 
Instytutu Biologii 

Uniwersytetu Szczecińskiego 

dr hab. Lidia Skuźa^ąf. US


